

Title (en)

Wheeled suitcase.

Title (de)

Rollkoffer.

Title (fr)

Valise à roulettes.

Publication

**EP 0187183 A1 19860716 (DE)**

Application

**EP 85100909 A 19850129**

Priority

EP 85100025 A 19850102

Abstract (en)

The wheeled suitcase (10) can be converted into a carrier for further luggage, in particular for suitcases. In a winged version, this wheeled suitcase is provided with at least one bearing platform (32, 34) per lateral surface (12, 14) of the suitcase, which bearing platform can be swivelled from a standby position on the lateral surface of the suitcase into a position of use near to the floor, in which it is supported on the floor by means of a wheel device (29-31). In a stacking version of the convertible wheeled suitcase, provision is made for one of the two large lateral surfaces of the wheeled suitcase to be provided with a wheel arrangement (129-132) and the opposite lateral surface of the suitcase to be used as a loading surface for further items of luggage which are secured on the wheeled suitcase by a special attachment device (200). <IMAGE>

Abstract (de)

Es wird ein Rollkoffer (10) beschrieben, der in einen Träger für weiteres Gepäck, insbesondere für Koffer, verwandelbar ist. In einer Flügelversion ist dieser Rollkoffer mit wenigstens einer Trageplattform (32,34) pro Kofferseitenfläche (12,14) versehen, die von einer Bereitschaftsstellung an der Kofferseitenfläche in eine bodennahe Gebrauchsstellung verschwenkbar ist, in welcher sie mittels einer Rolleinrichtung (29-31) am Boden abgestützt ist. In einer Stapelversion des verwandelbaren Rollkoffers ist es vorgesehen, eine der beiden großen Seitenflächen des Rollkoffers mit einer Rollanordnung (129-132) zu versehen und die gegenüberliegende Kofferseitenfläche als Ladefläche für weitere Gepäckstücke einzusetzen, die über eine spezielle Befestigungseinrichtung (200) am Rollkoffer gesichert sind.

IPC 1-7

**A45C 5/14**

IPC 8 full level

**A45C 5/14** (2006.01)

CPC (source: EP)

**A45C 5/14** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] FR 1599063 A 19700715
- [X] US 4036336 A 19770719 - BURTLEY OSCAR L
- [X] DE 7818759 U1 19781026
- [A] US 3522955 A 19700804 - WARNER JOHN W JR
- [A] DE 2014271 A1 19711014
- [A] GB 2124589 A 19840222 - CHIH CHANG CHIANG
- [A] DE 806704 C 19510618 - ERICH LEDER
- [E] DE 3339913 A1 19850515 - BUCHMANN RUDOLF CH [DE]

Cited by

US5758752A; AU722860B2; US4759431A; US5568848A; FR2794951A1; US7014020B2; US5379870A; EP0264344A3; GB2446648A; WO9731550A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0187183 A1 19860716**

DOCDB simple family (application)

**EP 85100909 A 19850129**